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LAIA DÍAZ
–Ara que està a punt d’acabar-se, 
com ha anat la campanya?
–Estic molt satisfet perquè 
crec que ERC ha fet una de 
les millors campanyes elec-
torals. Hem fet les propos-
tes amb positiu, defugint 
les desqualificacions i hem 
potenciat la proximitat per 
tenir molta presència al ter-
ritori amb l’objectiu de llui-
tar contra l’abstenció, que 
era el nostre principal ene-
mic i rival.
–Les últimes enquestes deien 
que el PP podria passar a ser la 
tercera força més votada, per da-
vant d’ERC. És també un enemic?
–En aquests moments hi ha 
una pugna per saber si serà 
ERC o el PP la força més vo-
tada, perquè qui quedi ter-
cer tindrà el poder per con-
dicionar el proper govern 
i, evidentment, varia molt 
cap on el pot condicionar el 
PP o cap on el podem con-
dicionar nosaltres.
–I si acaba sent el PP...
–Ens hi juguem que el país 
torni al segle passat, per-
què tornarien a aflorar te-
mes com el transvasament, 
el cementiri de residus nu-
clears vindria a Ascó, can-
viarien molt les polítiques 
lingüístiques... En canvi, si 
guanyem nosaltres Cata-
lunya seguirà en la línia de 
continuar creant benestar a 
partir de polítiques socials 
molt potents i anar avan-
çant cap a l’estat propi.
–Si ERC és decisiva, es pot parlar 
de pacte amb CiU?
–Es pot ser decisiu des de 
dins, però també des de fora 
del govern. Nosaltres tenim 
sis prioritats: el referèndum 
per la independència, els 
preus justos per la pagesia, 
que la llei de la dependència 
arribi a tothom qui té dret a 
cobrar-la, el concert econò-
mic, convertir l’institut de 
finances en una banca pú-
blica i reestructurar l’admi-
nistració pública per fer-la 
més transparent. L’endemà 
de les eleccions ho posarem 
tot a sobre la taula, però po-
dem tenir molta força o ser 
més febles. I si nosaltres om 

febles voldrà dir que el fort 
és el PP...
–Si ens fixem en l’exemple de Ta-
rragona, una consulta indepen-
dentista legítima podria acabar 
dividint el país com diuen des 
d’alguns partits?
–No es dividiria el país! No-
més estem dient de posar 
una urna i paperetes amb 
un «sí», un «no» i del vot en 
blanc perquè es dipositin, 
i això només és un exerci-
ci de democràcia en estat 
pur. Si ens arriben a dir fa 
dos anys que hi hauria con-
sultes en un munt de mu-
nicipis, no ens ho hauríem 
cregut. Però s’ha de tenir 
en compte que els recur-
sos han estat molt limitats 
i que a la ciutat de Tarrago-
na s’organitzés i que votes-
sin 7.000 persones ja ha es-
tat tot un èxit. Amb aquesta 
proposta, l’únic que reco-
llim és el clam que hi va ha-
ver el 10 de juliol a la mani-
festació, la gent demanava 
que volia decidir i nosaltres 
l’únic que hem fet és escol-
tar aquest clam.
–En el cas que la resta de par-
tits es comprometin a complir 
aquests sis punts, es podria ree-
ditar un tercer tripartit?
–Després de la sentència 
del Tribunal Constitucional 
estem davant d’una cruïlla 
històrica i podem continu-
ar igual que ara, depenent 
molt de Madrid, o  podem 
continuar caminant per 
crear un estat propi i en 
aquests moments ja tenim 
molta feina feta, amb la 
qual cosa aquest tren hau-
ria de continuar, però el 
PSC ha baixat d’aquest tren 
i ERC hi continuarà fins que 
s’aconsegueixi tenir un es-
tat propi.
–Si tal com diuen les enquestes, 
Solidaritat Catalana (SI) aconse-
gueix representació parlamen-
tària, seria possible un pacte ca-
talanista entre CiU, ERC i SI?
–No ho sé, perquè jo crec 
que SI no entrarà i tampoc 
Reagrupament. Almenys 
tinc molt clar que no en-
traran per la demarcació 
de Tarragona perquè es ne-
cessiten molts vots, i hi ha el 

perjudici que si no obtenen 
representació aquests vots 
es perdran en favor del PP. 
La província hauria de re-
flexionar perquè no perme-
tin que es perdin els vots i 
que la gent faci pinya al vol-
tant d’ERC.
–Durant la campanya, ERC ha 
parlat molt d’economia, real-
ment Catalunya necessita un 
canvi de model econòmic?
–Sí, i crec que ja s’han co-
mençat a posar-hi les ba-
ses. Ara estem patint 
l’aposta que va fer el PP de 
basar l’economia en el sec-
tor de la construcció i des 
del Govern ja hem posat fil 
a l’agulla, destinant molts 
recursos en investigació i 
innovació i aquí és per on 
s’ha de començar a cami-
nar. Bona part de l’atur està 
format per gent de la cons-
trucció que en algun cas 
tenia un nivell de forma-
ció baix, per aquest motiu 
s’ha de potenciar el conei-
xement, perquè no es torni 
a repetir una situació com 
aquesta i la gent pugui tor-
nar a entrar en el mercat la-
boral.
–A nivell de demarcació, què 
podria suposar una pèrdua de 
poder per part d’ERC?
–El transvasament de 
l’Ebre, el cementiri nucle-
ar,  que l’aeroport i el port 
segueixin estan gestionats 
des de Madrid o potser tor-
nar al que succeïa durant 
l’època de Convergència, 
que la Universitat Rovira i 
Virgili estava la cua de les 
universitats catalanes pel 
que fa a recursos de la Ge-
neralitat destinats als estu-
diants.
–Durant els set anys de govern 
tripartit, tot els recursos que ha 
proporcionat la demarcació a la 
resta de Catalunya, s’ha retornat?

–Hi ha hagut molt d’equili-
bri territorial. El senyor Jo-
sep Poblet ha anat pels po-
bles petits i mitjans dient 
que el govern de la Genera-
litat els havia oblidat, però, 
per exemple, en l’època de 
CiU el municipi de Forès va 
rebre 15.000 euros, ara n’ha 
rebut 300.000; per tant Con-

vergència està enganyant.
–Si ERC pogués tornar a formar 
part d’un govern de la Generali-
tat, seria la millor manera de po-
der parar els peus a l’Estat?
–I tant! Però ara parar els 
peus a l’Estat és més senzill, 
perquè hi comença a haver 
una majoria social que cla-
ma per tenir el nostre pro-

pi Estat i la sentència del 
Constitucional és la millor 
manera de demostrar que 
Catalunya no té encaix dins 
d’Espanya i han estat ells 
mateixos els que ho han dit. 
Sempre hem d’estar pen-
dents de moltes qüestions, 
que amb la independència 
se solucionarien.

SERGI DE LOS RIOS. Cap de llista d’Esquerra Republicana de Catalunya

«Ni Reagrupament ni 
Solidaritat Catalana 
tindran prou vots per 
entrar al Parlament»
ERC va celebrar ahir al vespre l’acte 
central de campanya a Tarragona

El cap de llista d’ERC per la demarcació de Tarragona, Sergi de los Rios, «fent pinya» al monument dels Castells del la Rambla. 
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